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Rohke lumi on süvendanud 
parkimiskohtade probleemi 
kortermajade õuealadel. Võit-
luses "oma" koha eest on elani-
kud hakanud kehtestama oma-
algatuslikke reegleid, tähista-
des "oma" kohta kõikvõimali-
ke käepäraste vahenditega. 

Parkimiskoht võideldakse 
kätte labidaga

Möödunud aastal ilutses 
ühel Kohtla-Järve õuealal par-
kimiskoha vastas olevas lume-
hanges ähvardava kirjaga silt: 
"Ära pargi siia. Torkan kum-
mid läbi. Andrei." Tänavu ka-
sutab nimetatud autoomanik 
nagu paljud teisedki parki-
da soovijate peletamiseks tsi-
viliseeritumat meetodit - sil-
ti oma auto registreerimis-
numbriga.

Sellesama ähvardava sildi-

LIIKLUS: Autoomanikud seavad hoovides omavolilisi piiranguid

Linnades käib armutu võitlus 
parkimiskohtade pärast

RIINA IVANOVA 

Talv on näidanud, et meil 
puudub parkimiskultuur. 
Hoovides toimuv on maja-
elanike omavoli.

Kohtla-Järve ja Jõhvi kortermajade õuedes võib 
kohata auto registreerimisnumbriga isetehtud sil-
te ning vanade rehvide ja eralduslintidega piira-
tud alasid. Niiviisi on mõned autoomanikud ha-
kanud endale parkimiskohti kindlustama.

ga hoovis hiilanud Põhja al-
lee 22 korteriühistu juhatu-
se esimees Galina Kokoreva 
tunnistas, et koha pärast on 
tõesti konflikte olnud. Naab-
ritevaheliste pingete maan-
damiseks on teemat arutatud 
ühistu koosolekul.

"Kuid ametlikku otsust sil-
tide ülespaneku lubamise või 
keelamise kohta pole me vas-
tu võtnud. Leian, et naabritel 
tuleb omavahel kokku leppida 
- tuleb olla korrektsem," ütles 
esimees. "Minu arvates on loo-
giline, et kui inimene on labi-
daga tööd teinud ja parkimis-
koha ära puhastanud, siis ta 
ei taha, et seal pargiks kee-
gi teine."

KÜ Kalevi 16, kus parki-
miskohti tähistatakse vana-
de rehvidega, juhatuse esi-
mees Maria Jantšenko leiab, 
et parkida auto kohale, mida 
sa ise pole lumest puhastanud, 
on ebaeetiline. Kuid kellelgi ei 

ole ka seaduslikku õigust tä-
histada n-ö oma kohta, pealegi 
veel linnale kuuluval alal.

Sulaselge omavoli
"Olen alati olnud majade 

juures autode parkimise vas-
tu. See annab naabritele ai-
net vaidlusteks ja võitluseks," 
märkis Kohtla-Järve aselinna-
pea Riina Ivanova. "Nii mul-
lune kui ka tänavune talv näi-
tavad, et meil puudub parki-
miskultuur. See, kui mõni võ-
tab praegu nõuks "kindlusta-
da" endale parkimiskoht, on 
sulaselge omavoli. Mingisu-
gust seaduslikku õigust elani-
kel selleks ei ole. Korteriühis-
tud peaksid selles valdkonnas 
korra majja lööma."

Ivanova juhtis tähelepa-
nu asjaolule, et ühelegi kor-
teriomanikule ei kuulu muud 
reaalosa kui tema enda korter. 
Korteriomandiseaduse koha-
selt kuulub maa elanike kaa-
somandisse ega kuulu ühegi 
korteriomandi reaalosa juur-
de.

"Parkimise korrastamise, 
sealhulgas parkimisala lumest 
puhastamise küsimuse peab 
lahendama üldkoosolek," ütles 
Ivanova. "Kui korteriühistu 

on otsustanud püstitada par-
kimist piiravad või keelavad 
märgid, tuleb ühistul selleks 
taotleda kohaliku omavalitsu-
se luba ja tellida sellekohased 
liiklusmärgid."

Ida prefektuuri korrakait-
sebüroo liiklusjärelevalve ta-
lituse juht Alvar Ottokar üt-
les, et kui keegi mingil moel 
endale parkimiskoha kinni pa-
nebki, siis ei tähenda see veel, 
nagu ei võiks keegi teine oma 
autot sellele kohale parkida. 
Aga prahi ehk näiteks vanade 
rehvide kuhjamine parkimis-
alale võrdub heakorraeeskir-
ja rikkumisega.

Kortermajade elanikud on hakanud ühistes parkimiskohtades oma äranägemise järgi talitama. PEETER LILLEVÄLI 

Pärast suuremate erakondade 
valimisnimekirjade avalikus-
tamist on saanud selgeks, et 
Ida-Virus kandideerijatest on 
parlamendi liikme koht peaae-
gu sama hästi kui käes Mihhail 
Stalnuhhinil, Jaak Allikul, Er-
ki Noolel ja Kristiina Ojulan-
dil.

Sotsiaaldemokraatliku Era-
konna üleriiklikus nimekir-
jas on Jaak Allik 5., Isamaa 
ja Res Publica Liidu nimekir-
jas Erki Nool 7., Keskerakon-
na nimekirjas Mihhail Stal-
nuhhin 9. ja Reformierakon-
na nimekirjas Kristiina Oju-
land 15. kohal. 

Tõsi, ainuüksi kõrge koht 
kõigi eelduste kohaselt vali-
miskünnist ületava erakonna 
üleriiklikus nimekirjas päris 
automaatselt kohta riigikogus 
veel ei kindlusta. 

Selleks tuleb igal kandi-
daadil ületada ka niinime-
tatud kvalifikatsiooninorm, 
milleks on viis protsenti 
oma valimisringkonna lihtk-
voodist. See number oleneb 
sellest, kui palju inimesi tu-
leb valima - 2007. aastal pii-
sas 224 hääle kogumisest ja 
enam-vähem samas suurus-
järgus tuleb see arv ilmselt 
ka seekord. 

Arvestades nii Stalnuhhi-
ni, Noole, Alliku kui Ojulan-
di tuntust ja nendele panus-
tamist valimiskampaanias, ei 
tohiks sellise normi täitmine 
neist ühelegi üle jõu käivaks 
osutuda.  

Neist veelgi kõrgem koht 
- koguni teine - on erakonna 
üleriiklikus nimekirjas Rah-
valiidu Ida-Viru esinumbril 
Jaan Tootsil. Ent tema teel 
Toompea lossi võib takistu-
seks saada erakonna nigel 
populaarsus. Kui Rahvaliit ei 
suuda riigis tervikuna ületa-
da viieprotsendilist valimis-
künnist, siis ei aita parlamen-
ti ka kõrge koht valimisnime-
kirjas. 

Ülejäänud Ida-Viru kandi-
deerijatel tuleb riigikogusse 
pääsemiseks aga endil kogu-
da kõva häältesaak, sest oma 
erakondade üleriiklike nime-
kirjade tipust neid ei leia. 37. 
kohal olev Rein Aidma võib 
kompensatsioonimandaadi-
ga parlamenti pääseda näi-
teks juhul, kui Reformiera-
kond saab üle 30 koha ja osa 
valituid lahkub ministriteks 
valitsusse. 

Kuigi Keskerakonna jaoks 
on Ida-Viru tugev kants, on 
Stalnuhhini järel järgmine 
siin ringkonnas kandideeri-
ja Lembit Kaljuvee alles 35. 
kohal. Ida-Viru piirkonna ju-
hi, riigikogu liikme Tiit Kuus-
miku nime leiab aga alles 83. 
realt. (PR) 

Neli Ida-Viru 
tulevast 
saadikut 
peaaegu teada
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ARVAMUS
STRUKTUURSE 
TÖÖPUUDUSE ESIMESED 
HAPUD VILJAD

Swedbanki 
makroana-
lüütik Maris 
Lauri kirju-
tab, et jär-
jest enam 
on hakanud 
taas pead tõstma kvalifit-
seeritud tööjõu nappuse 
probleem. LK 2

UUDISED
VALIMISPETTUSES 
SÜÜDISTATAVAD 
TAANDASID KOHTUNIKU

Eile valimispettuses süü-
distatavatena kohtu ette 
astunud Alajõe volikogu esi-
mees Sergei Asmus ning 
Peipsi ühe suurema kalaet-
tevõtte Peipsi Grupp oma-
nik Paul Kärberg nõudsid 
nii prokuröri kui kohtuniku 
taandamist, kahtlustades 
neid erapoolikuses. LK 3

JÕHVI POLE UUE 
ALGKOOLIHOONE IDEED 
MATNUD

Jõhvi gümnaasiumi kõrvale 
2005. aastast planeeritud 
algkoolihoone ideest pole 
vallajuht Tauno Võhmari sõ-
nul loobutud - projekteeri-
tud hoone ootab lihtsalt 
jõukamaid aegu. LK 4
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M
e alandasime töö-
puuduse taseme 
prognoosi 2010. ja 
2011. aastaks, kuna 

III kvartalis vähenes töötus 
prognoositust enam.

Viimast põhjustasid kaks 
tegurit. Esiteks suurenes hõi-
ve: meie hinnangul hooajalisi 
tegureid arvesse võttes um-
bes 1,3% II kvartaliga võrrel-
des. Teiseks kasvas ka mitte-
aktiivsete inimeste arv (um-
bes 2% hooajaliselt tasanda-
tud andmetel II kvartaliga 
võrreldes), kuna nooremad 
inimesed liikusid (tagasi) ha-
ridussüsteemi ja vanemad ini-
mesed läksid (taas) pensioni-
le. 

Seega on kohanemine töö-
turul olnud oodatust kiirem 
ja ulatuslikum, kuid edaspidi 
ei pruugi see nii kiire enam 
olla.

Tööpuuduse struktuurne 
iseloom on põhjus, miks töö-
tus meie hinnangul kiiremini 
ei vähene. 

Kuigi valitsus on kavanda-
nud aktiivsete tööturumeet-
mete laiendamist, oleme siis-
ki arvamusel, et nendest sam-
mudest ei piisa töötuse kiire-
maks vähendamiseks.

Meie arvates tähendab üli-
pikaajalise töötuse (st üle ka-
he aasta tööta) osakaalu kasv 
seda, et töötute kvalifikat-
sioon ja sotsiaalsed oskused 
vähenevad või isegi kaovad 
ning seetõttu muutub neil 
keeruliseks tööd leida ja se-
da eriti 2012. aastal.

Samal ajal vajadus kvalifit-
seerimata tööjõu järele pigem 
väheneb ning oma piiri nende 
palkamisele seab ka palgaoo-
tuste tase.

J
ärjest enam on hakanud 
taas pead tõstma kvali-
fitseeritud tööjõu nap-
puse probleem. Kuigi 

selle üle kurtvate ettevõtete 
arv on praegu väike, võib töö-
jõunappus kasvada kiiremini, 
kui tavaliselt arvatakse, sest 
praeguste töötute kompetents 
väheneb, kuid kvalifikatsioo-
nile esitatud nõudmised kas-
vavad. Prognoosiperioodil 
muutub probleem akuutseks 
mõnedes sektorites ja mõnin-
gate ametite puhul ning üldi-
semaks 2015. aasta paiku ja 
hiljem. 

Selline kahetine areng töö-
jõu pakkumises/nõudluses ka-
jastub ka palkades. Positiiv-
ne aastane SKT kasv ja kasu-
mite oluline suurenemine on 
tõstnud palgakasvu ootusi ko-
gu majanduses, kuid reaalne 
palgatõus ilmneb siiski seal, 
kus tekkib tööjõunappus ja/
või kus eksporttegevus osu-
tub edukaks.

Euro kasutuselevõtmine 
võib suurendada palgakasvu 
ootusi veelgi ning need võivad 
muutuda ka palganõudmis-
teks. Üheks palgakasvu ootu-

si tõstvaks teguriks on ka hin-
natõus. Siiski tähendab kõr-
ge töötuse tase seda, et suu-
rema osa erialade puhul jääb 
palgatõus väikeseks vähemalt 
2010.-2011. aastal ning võima-
lik, et ka aastal 2012.

Mõningate erialade puhul 
võib aga palgakasv kiireneda 
ka üle 10%. III kvartalis oli 
üle kahe aasta tööta olnud ligi 
20% töötuist, 1/3 oli tööta 12-
23 kuud ja 30% kuni 6 kuud. 
Ülipikaajalise töötuse osakaal 
suureneb oluliselt sel talvel, 
kuna suuremad  koondamised 
algasid 2008. aasta lõpus.

M
eie reaalpalga kas-
vu prognoos on vä-
henenud inflatsioo-
ni prognoosi tõst-

mise tõttu, kuid 2012. aastaks 
tõstsime reaalpalga kasvu oo-
tust, sest meie hinnangul võib 
tööjõunappus sellal osutuda 
juba oluliseks palku mõjuta-
vaks teguriks. Suhteliselt 
mõõdukad  nominaalsed pal-
gakasvu numbrid (2010. aas-
tal nullilähedane, ligi 4% 2011. 
aastal) varjavad tööturu kahe-
tisi arenguid: kvalifitseeritud 
ja eelkõige eksportsektoris 
hõivatud töötajate suhteliselt 
kiiret palgakasvu ning väga 
tagasihoidlikku kasvu kõige 
tavapärasemate ja madala 
kvalifikatsiooniga tööde pu-
hul. Viimaste puhul ei saa vä-
listada ka keskmise palga lan-
gust isegi 2011. aastal.

Meie hinnangul eksisteerib 
suhteliselt suur tõenäosus, et 
palgakasv osutub prognoosi-
tust tugevamaks. See sõltub 
tööjõunappuse ulatusest ning 
ettevõtete valmisolekust pal-
gaootustele ja -nõudmistele 
lahkemalt vastu tulla. Taus-
taprotsessiks oleks sel juhul 
tõenäoliselt prognoositust olu-
liselt suurem tööjõu väljavool. 
Viimane on 2010. aastal olnud 
seni prognoositust suurem.

Tööturu kahetised arengud 
kanduvad üle ka tarbimisse: 
juba praegu võib täheldada, et 
esmatarbekaupade ja -teenus-

te ostumahud  on languses, 
kuid muude kaupade ja tee-
nuste ostmine kasvab. Meie 
arvates osutab see sellele, et 
paremini tasustatud töötajad, 
kes kriisi ajal säilitasid töö-
koha ja/või on hõivatud eks-
portsektoris, saavad oma tar-
bimist kasvatada ning teevad-
ki seda (nt teenuste ja püsi-
kaupade ostud).

Samas saavad madala sis-
setulekuga ja töötute pered 
teha kulutusi üksnes esma-
tarbekaupadele ja -teenuste-
le ning on sunnitud neidki vä-
hendama. Just esimeste lah-
kem kulutamine on põhju-
seks, miks tõstsime 2010. aas-
ta tarbimiskasvu prognoosi. 
Kuid teise, oluliselt arvuka-
ma grupi tarbimispiirang sun-
dis meid vähendama 2011. ja 
2012. aasta prognoosi. 

Eriti suurendab negatiiv-
seid ootusi hinnatõus, mis 
puudutab eelkõige esmatar-
bekaupu ja -teenuseid.

Lisaks eeltoodule oli 2011. 
ja 2012. aasta kasvuprognoo-
si vähendamise põhjuseks ka 
kõrge säästumäär. Swedban-
ki rahaasjade teabekeskuse ja 
Eesti konjunktuuriinstituudi 
tehtud uuringu põhjal püüab 
36% peredest säästa ning po-
le erilisi märke, et see käitu-
mine oleks muutunud. Vastu-
pidi, laenude tagasimaksmine 
ja pensioni II samba taaskäi-
vitumine osutab sellele, et pe-
rede säästud suurenevad lähi-
mal kahel aastal 2010. aastaga 
võrreldes.

E
uro kasutuselevõtmi-
ne avaldab lühiajali-
selt mõju ka tarbimi-
sele: kui 2010. aasta lõ-

pus võis tarbimine olla mõne-
võrra suurem ka hinnatõusu-
hirmude tõttu, siis 2011. aas-
ta alguses (vähemalt kaheks 
kuuks) väheneb tarbimine 
mõnevõrra seetõttu, et inime-
sed harjuvad uute rahatähte-
dega ning on suure tõenäosu-
sega ettevaatlikumad kulutus-
te tegemisel.

Struktuurse töö-
puuduse esimesed 
hapud viljad

Meie hinnangul eksisteerib suhteliselt suur tõenäosus, 
et palgakasv osutub prognoositust tugevamaks. 

MARIS LAURI, SWEDBANKI MAKROANALÜÜTIK

"Eesti erakonnad on 
nagu jaekauplused, 
kus kõigis on peaae-
gu sama kaup, pea-
aegu sama hind ja 
vähemalt suurema-
tes erakondades ka 
peaaegu sama tee-
nindus." 

Suhtekorraldaja Janek Mäg-
gi. 

(Õhtuleht, 17. jaanuar)

POSTIMEES kirjutas, et 
Eesti parlamendivalimiste 
reegleid on peaaegu iga kord 
ümber tehtud, ent ikka tuleb 
pärast valimisi uut Toom-
pea nägude galeriid uurides 
kellegi puhul õlgu kehitada. 
Kuidas see inimene parla-
menti sai? Häälte arv näib 
selleks liiga napp. Vastuse 
annab valimissüsteem: peale 
isiku- ja ringkonnamandaa-
di on võimalik rahvaesinda-
jaks pääseda ka kompensat-
sioonimandaadiga. Praegu 
veel viimaseid kuid Toom-
peal ametis olevas esindus-
kogus on selliseid saadikuid 
26. Neist 15-l on kõigest mõ-
nisada häält.

Kompensatsioonimandaa-
te jagatakse erakondade va-
hel nende tulemuste põh-
jal, konkreetse isiku valikul 
aga ei saa otsustavaks mit-
te enam isiklik häältesaak, 
vaid koht partei üleriigilises 
nimekirjas. 

Sel viisil võib neljaks aas-
taks Toompeale pääseda ka 
tegelasi, kes on valijale pi-
gem ebasümpaatsed või vas-
tuolulised. Partei seisuko-
halt aga on tegemist olulise 
spetsialistiga, teeneka vete-
raniga või hoopiski kasuliku 
sponsoriga.

Valija suhtes oleks aus, et 
ka parteide nimekirju koos-
tataks senisest suurema lä-
bipaistvusega. Üleriigilise 
nimekirja puhul ei otsustata 
ju paari-kolme tegelast, vaid 
neljandikku riigikogu koos-
seisust. Ringkonnanimekir-
jades on samuti oluline, kes 
on eespool - sageli ei vaevagi 
valija pead rohkem, vaid an-
nab hääle oma lemmikpartei 
esinumbrile.

ÄRIPÄEV reastas kuuen-
dat korda dividendisaajate 
edetabeli. Alati on inimesi, 
kes seda tegevust heaks ei 
kiida. Nagu ka sel aastal - au-
toärimees Viktor Siilats ar-
vas, et dividenditabeli aval-
damine vähendada ärimees-
te soovi dividende välja võt-
ta ja seeläbi riigikassasse tu-
lumaksu maksta.

Äripäeva meelest pole 
sellel kartusel alust. Hoo-
pis vastupidi. Omanikutulu 
teenimine on ettevõtluse al-
geesmärk. 

Dividendide maksjate 
väljatoomine julgustab see-
ga hoopis inimesi, eriti noori 
inimesi ettevõtlusega tegele-
ma. Eeskuju järgima. Ihka-
ma samuti kunagi selliseid 
summasid teenida. 

MIDA TEEB RIIK TÖÖKOHTADE LOOMISEKS IDA-VIRUMAAL?

Eile küsiti majandus- ja kommunikatsiooniminister Ju-
han Partsilt, mida teeb valitsus Ida-Virumaale uute töö-
kohtade loomiseks.

JUHAN PARTS: 
Me panustame Ida-Viru arengusse nii 

ettevõtlusprogrammide kui ka avalike in-
vesteeringute kaudu. Ida-Virumaa tööstus-
potentsiaali arendamiseks on moodusta-
tud sihtasutus Ida-Virumaa Tööstusparki-
de Arendus (IVTA), mille eesmärk on tuua 
regiooni uusi tootmis- ja logistikasektori ot-
seinvesteeringuid. Äriplaani kohaselt luuakse IVTA tege-
vuse tulemusena Ida-Virumaal aastaks 2019 juurde ligi-
kaudu 4400 töökohta, tegevust alustab 116 uut ettevõtet. 
Otseinvesteeringute maht on 12 miljardit Eesti krooni. 

Praegu on IVTA kliendiportfellis 18 ettevõtet konk-
reetsete investeerimisplaanidega Ida-Virumaale.

Kroon jääb veel 
kehtima
Koos eelmise töönädalaga lõppes ka Eesti kroo-
ni 18 ja pool aastat kestnud eluiga teisel ise-
seisvusajal. Ja kuigi praegu tundub, et eurole 
on üle mindud valutult, siis tõepoolest on kõik 
tehnilised protseduurid sujunud enam-vähem 
ladusalt.

Keerulisem on küsimus rahva tunnetusli-
ku valmisolekuga uut raha vastu võtta. Tuleb 
tunnistada, et inimesed on praegu, kaks näda-
lat pärast krooni ja euro paralleelkäibimist ik-
ka veel segaduses, sest meile on loomuomane 
suhtuda võõristusega kõike uude, mis harju-
muspärast elukorraldust muudab. 

Eks ühest küljest võib harjumatus uue ra-
haga täiendada nende ridu, kes valuutavahe-
tuse vastu on. Lisaks emotsionaalsele kahju-
tundele lisandub keerukus hindade mõistmi-
sel. Riik andis küll eurokalkulaatori, ent selle 
kasutamine on tülikas ning võtab aega. Peale-
gi peame õppima jälle rohkem müntidega ar-
veldama. Õnneks on kaardimaksete süsteem 
riigis hästi arenenud. 

Lisaks on skeptikutel argument kõiksugu 
ekspertide näol, et eurotsoon kukub varsti kok-
ku. Kiirustasime pulma, aga jõudsime matuse-
le, ütlevad meie oma eurovastased ja soovita-
vad, et Eesti Pank äravõetud kroonikupüüre 
veel hävitamisele ei saadaks. 

Kauplejad on kohustatud hindu veel pool 
aastat euro kõrval ka kroonides näitama. Kuid 
ennustame, et kroonipõhiseks võib meie mõt-
lemine jääda pärast sedagi. Seega, kuigi turult 
on Eesti kroon kadunud, säilitab ta jätkuvalt 
oma mentaalset tähendust.  
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info@pohjarannik.ee

ILM JÕHVIS

LÜHIDALT

POLITSEI

EESTI

NAINE PUSSITAS 
MEEST 

Laupäeva õhtul kell 22.30 lõi 
32aastane naine Narvas Grafovi 
tänava maja korteris noaga 
28aastast meest, tekitades 
kannatanule raske tervisekah-
justuse.

VÕLTSEUROD 
ON KOHAL 

Reede lõuna paiku maksis tund-
matu isik Narvas Tallinna maan-
teel asuvas kaupluses kauba 
eest võltsitud 50eurose rahatä-
hega.

Samal päeval avastati Silla-
mäel Kesk tänava kaupluses 
viiekümnene valeeuro kupüür.
Laupäeva päeval maksis 
83aastane naine Jõhvis Narva 
maanteel asuvas kaupluses 
kauba eest 50eurose võltsraha-
ga.

Samasuguse valekupüüriga 
maksti pühapäeva õhtul ühes 
Narvas Tallinna maanteel asu-
vas poes.  

NOAGA ÄHVARDAJAD 
SAID 6 EUROT

Pühapäeva öösel kella 3 ajal 
võtsid kolm maskis meest noa 
ähvardusel Kohtla-Järvel Ahtme 
maantee maja sissekäigus 
43aastaselt naiselt käekoti, mil-
les olid 6 eurot (93,8 krooni) ja 
kliendikaardid. Kahju on 26 eu-
rot (406,8 krooni).

ÜKS KASSAVARAS 
SAADI KÄTTE

Reede õhtul kell 20.55 varas-
tati Kohtla-Järve Ahtme linna-
osas Ahtme maantee kauplu-
sest rahakassa. Sündmusko-
hal peeti kinni 19aastane 
noormees.

Laupäeva õhtul kell 20.48 va-
rastasid kaks meest Jõhvis Kaa-
re tänava kauplusest kaks kas-
saaparaati. Kahju on täpsusta-
misel.  

KÜLMKAPP VIIDI 
KOOS TOIDUGA 

Laupäeval varastati Narvas 
Energia tänava maja korterist 
külmkapp koos toiduainetega. 
Kahju on 225 eurot (3520 kroo-
ni).

JALAKÄIJA JÄI NARVAS 
AUTO ALLA

Pühapäeval kell 7.56 sõitis 
35aastase mehe juhitud sõidu-
auto Audi A6 Narvas Kreenhol-
mi tänava vöötrajal otsa 54aas-
tasele naisele. Kannatanu toi-
metati haiglasse.

VIHJE POLITSEILE

Ida politseiprefektuuri anonüüm-
sele vihjetelefonile saab helista-
da numbril 337 2345 või saata 
vihje elektronpostiga aadressil 
vihje@ida.pol.ee.

GARAAŽIPÕLENG HÄVITAS 
AUTO

KIVIÕLI. Pühapäeva hommikul 
kell 8.42 põles Kiviõlis Kauba 
tänavas garaaž. Päästjad kustu-
tasid põlengu kell 11.36. 

Tulekahjus hävisid garaažiuk-
sed ja sõiduauto. Inimesed vi-
gastada ei saanud. Tulekahju 
tekkepõhjus on selgitamisel.

ESTER-INGRID 
TAAVET

18.05.1928 - 12.01.2011 

"Te ei pea käima mind 
vaatamas," tõrelesid sa iga 
kord, kui su palati ukse ava-
sime. "Tulge vaid siis, kui te 
tõesti tahate tulla!" 

Ester, kallis, me tahtsime 
tulla. Sinuga oli alati hea rää-
kida. Sinu sõnadel oli kaalu. 
Tühja juttu ei ajanud sa ku-
nagi.

Sa olid intelligentne nai-
ne. Sul oli asjade kohta siin 
elus oma arvamus, kuid sa 

ei teinud selle välja ütlemi-
sega kellelegi haiget. See on 
oskus, ja selliseid oskusi oli 
sul palju. 

Sa märkasid inimesi ja sa 
oskasid neid kuulata - see po-
legi siin rapsivas maailmas 
nii iseenesestmõistetav. 

Ja sa oskasid inimesi kii-
ta, teadmata ilmselt isegi, 
kui palju oli neil su headest 
sõnadest abi. 

Kui korrektor teeb oma 
tööd hästi, jääb see leheluge-
jale märkamatuks. Nii oli see 
ka sinu korrektoritööga, mida 
sa tegid toimetuses ligi pool 
sajandit. Kõik komad, mis au-
tor panemata jättis, ilmusid 

teksti kui võluväel, ning logi-
sev lauseehitus sai jalad alla. 
Kirjatsural jäi üle vaid oma 
materjali lehes kaedes imes-
tada, kui ilusaks sa olid ta sõ-
nade karviku silunud. Sa olid 
professionaal. 

Ester - ja see sinu huumo-
rimeel! Haigevoodiski suut-
sid sa tõsistest asjadest rää-
kida nii, et sind kuulates ei 
teadnud, kas nutta või naer-
da. 

Sa rääkisid ka surmast. 
Sa küsisid arstilt - kuidas on 
siis, kui surm hakkab tule-
ma? Ester, selliseid küsimu-
si suudavad esitada vaid vä-
ga tugevad inimesed.  

Saatus polnud sind hellita-
nud. Seda valu, mis sa pidid 
emana tundma, oli ühe naise 
jaoks liiga palju. Kuid sellest 
valust teadsid vaid vähesed. 
Meelsamini jagasid sa rõõme. 
Kibestumise karikat suutsid 
sa endast eemal hoida. 

Su kalmul edaspidi küü-
nalt süüdates kuulame me 
kindlasti sind seal pilvepii-
ril lausumas: "Te ei pea käi-
ma mind vaatamas. Tulge 
vaid siis, kui te tõesti taha-
te tulla!" See oleks nii sinu 
moodi...

Ester, sinu lahkumisega 
pole lihtne leppida.  

Põhjaranniku toimetus

IN MEMORIAM

Eile valimispettuses 
süüdistatavatena kohtu 
ette astunud Alajõe voli-
kogu esimees Sergei As-
mus ning Peipsi ühe suu-
rema kalaettevõtte Peip-
si Grupp omanik Paul Kär-
berg nõudsid nii proku-
röri kui kohtuniku taa-
ndamist, kahtlustades 
neid erapoolikuses.

ERIK KALDA 
erikk@pohjarannik.ee 

Sergei Asmust (46) ja Paul 
Kärbergi (61) süüdistatakse 
valimis- ja hääletamisvaba-
duse rikkumises. Süüdistuse 
kohaselt mõjutasid  Asmus ja 
Kärberg 10. oktoobril 2009 
kohalike valimiste eelhääle-
tuse ajal Alajõe vallas Vask-
narva ühe maja juures üht 
49aastast naist ning 48aastast 
meest hääletama neile mee-
lepärasel kombel. 

Mehele lubati, et kustuta-
takse tema varasem võlg, kui 
ta hääletab nii, nagu Asmus 
ja Kärberg soovisid. Naisele 
aga öeldi, et kui ta veel mõt-
leb, kelle poolt valida, siis tä-
hendab see seda, et ta ei taha 
vallas tööd teha, selgitas koh-
tueelne uurimine.

Nii Asmus kui ka Kärberg 
said süüdistuse valimis- ja 
hääletamisvabaduse rikku-
mises - takistades isikut va-
balt teostamast oma õigust 
valida, kasutades seejuures 
isiku teenistuslikku, majan-
duslikku ja muud sõltuvust 
süüteo toimepanijast. Sellise 
teo eest näeb seadus süüdi-
mõistmise korral ette rahali-
se karistuse või kuni aastase 
vangistuse.

Kahtlustasid kohtunikku 
erapoolikuses 

Eilse istungi alguses tea-
tas Asmuse kaitsja, vandead-
vokaat Olev Kuklase, et esi-
tas kohtualuste taotluse taan-
dada ringkonnaprokurör Rita 

Hlebnikova ning kohtunik In-
na Kirsipuu.

Prokuröri taotlust sel-
gitasid süüalused asjaolu-
ga, et Hlebnikova on varem 
juhtinud Paul Kärbergi suh-
tes alustatud kriminaalasja-
de uurimist. Nende otseseks 
läbiviijaks oli aga maksu- ja 
tolliameti uurija Sergei Aba-
kov, kes omakorda on kohtu-
nik Inna Kirsipuu elukaasla-
ne.

Kohtualuste kinnitusel tek-
kisid Kärbergil nende krimi-

naalasjade tõttu, mis lõpuks 
lõpetati, uurija Abakovi-
ga konfliktsed suhted. Need 
omakorda laienesid süüdis-
tatavate arvates ka Hlebniko-
vale ja Kirsipuule, mistõttu 
ei pruugi viimased olla oma 
tegevuses erapooletud. 

Hlebnikova leidis, et tema 
kahtlustamine erapoolikuses 
on põhjendamatu, sest tegu 
on hoopis teise kriminaalas-
jaga. Samuti pole tema arva-
tes põhjust kahtlustada kallu-
tatuses kohtunikku. 

Kohtunik Inna Kirsipuu 
tegi eile määruse, mille ko-
haselt pole Hlebnikovat tõe-
poolest põhjust kahtlustada 
ebaadekvaatses tegutsemises 
ning tema taandamine pole 
põhjendatud.

Kohtunik taandatud, 
prokurör mitte 

Küll aga leidis Kirsipuu, 
et kohtuniku erapooletusele 
on seatud kõrgendatud nõu-
ded, ning viitas riigikohtu 
lahendile, mis ütleb, et koh-
tunik peab end taandama, 
kui tema erapooletuses te-
kib vähimgi kahtluse või-
malus, ja nõustus, et tema 
seos Kärbergi varasemate 
kriminaalasjadega tegele-
nud ametnikuga seab koh-
tuniku erapooletuse kaht-
luse alla, ning seetõttu ot-
sustas Kirsipuu end taan-
dada.

Millal kohtupidamine Kär-
bergi ja Asmuse üle uue koh-
tuniku käe all taas algab, po-
le praegu teada.

Paul Kärberg (vasakul) ning Sergei Asmus (paremal) said enda sõnul nädal aega tagasi teada 
seostest, mis võivad viidata süüdistaja ja kohtuniku erapoolikusele. PEETER LILLEVÄLI 

KOHUS: Volikogu esimeest ja suurärimeest süüdistatakse valijate mõjutamises

Valimispettuses süüdistatavad 
taandasid kohtuniku

VÄIDETAV VALIMISPETTUS

* 10. oktoobril 2009 kallutavad Paul Kärberg ja Sergei Asmus 
   uurimisandmete kohaselt Vasknarvas kaht valijat eelhääle
   tuse ajal hääletama neile kasulikul moel, kasutades ära 
   hääletajate sõltuvust neist.
* 16. oktoobril peab politsei Sergei Asmuse kinni.
* Valimispäeval, 18. oktoobril pääseb Asmus vabadusse ning 
   saab Alajõe vallas 60 valijahäält, mis on teine tulemus.
* Volikogusse pääseb 33 häälega ka Asmusega samas 
   valimisliidus Kohalik Rahvas kandideerinud Paul Kärbergi 
   poeg Dimitri Kärberg. 
* Paul Kärberg ise saab Alajõe vallavalitsuse liikmeks.

RAHVALIIT ON VÕTMAS 
OMA NIMEKIRJA 
VASAKPARTEILASI

Eestimaa Ühendatud Va-
sakpartei (EÜVP) esinda-
jad lähevad riigikogu vali-
mistele tõenäoliselt Rah-
valiidu nimekirjas, ütles 
BNSile EÜVP kaasesi-
mees Sergei Jürgens.

Tema sõnul edenevad lä-
birääkimised jõudsalt ning 
Rahvaliidu nimekirja ette-
otsa võib Kesklinna, Las-
namäe ja Pirita valimis-
ringkonnas asuda EÜVP 
liige ja Maardu linnapea 
Georgi Bõstrov.

Jürgens ütles BNSile, et 
juhatused lepivad ühise 
kandidaatide nimekirja 
osas lõplikult kokku arva-
tavasti kolmapäeval. "Las-
namäel saab Rahvaliidu 
nimekirja esinumbriks 
Georgi Bõstrov. Rahvaliidu 
üleriigilises nimekirjas on 
Bõstrov kuuendal kohal," 
ütles Jürgens.

Erinevalt Vene Erakonna 
Eestis baasil kokku pan-
dud niinimetatud Vene 
Koondisest ei pea EÜVP 
Jürgensi sõnul "vene küsi-
must" neil valimistel do-
mineerivaks. "Meie jaoks 
on kõige tähtsam tööpuu-
duse vähendamine ja ma-
janduskasv," selgitas ta. 
Rahvaliidu esimees And-
rus Blok kinnitas BNSile, 
et praegu on kõne all kuni 
kümne erakonnavälise 
kandidaadi kaasamine 
Rahvaliidu nimekirja, kuid 
täpsemalt ei soovinud ta 
nendest enne kolmapäe-
val toimuvat juhatuse 
koosolekut rääkida. 

REISIRONGIDEGA 
SÕIDETI MULLU VÄHEM 

Möödunud aastal vähe-
nes nii ASi Elektriraudtee 
reiside arv kui ka pileti-
müügi tulu.

Ettevõtte teatel sõideti 
ASi Elektriraudtee rongide-
ga mullu 2 925 765 kor-
ral, võrreldes 2009. aas-
taga langes reiside arv 
viis protsenti. Möödunud 
aasta piletitulu oli 34,5 
miljonit krooni. 2009. aas-
taga võrreldes kahanes 
müügitulu 1,2 miljoni 
krooni võrra.

"Reiside ja piletitulu vä-
henemise taga võib pea-
asjalikult näha meie 
areaalis toimunud raudtee 
remonttöid, mis muutsid 
reisijatele rongitranspordi 
ebamugavamaks," selgi-
tas Elektriraudtee avalike 
suhete juht Norbert Kaa-
reste. 

"Samas tagavad EVR 
Infra tehtavad suurema-
hulised ehitustööd, et 
2013. ja 2014. aastal 
Eestisse saabuvad uued 
reisirongid saavad sõita 
uuel, renoveeritud ja 
probleemivabal raudteel," 
lisas ta. (BNS)

TEISIPÄEV. Pilves ilm, sa-
jab lund. Puhub kerge muut-
liku suunaga tuul. Õhutepera-
tuur on -1 kuni +1 kraadi.

KOLMAPÄEV. Pilves ilm, 
sajab lund. Puhub kerge 
muutliku suunaga tuul. Kül-
ma on 1-2 kraadi.
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TEET KORSTEN
teet@pohjarannik.ee 

Vallavanem Võhmari sõnul 
toetab valla detailplaneering 
algkoolihoone ehitust, projekt 
on olemas, puudub vaid raha, 
et see ellu viia. 

Parem keskkond 
"Praegu taotleme lasteae-

dade, kunstikooli, noortekes-
kuse ja kahe gümnaasiumi 
energiasäästlikumaks reno-
veerimise raha CO2 kvooti-
de müügi fondist. Aknad on 
juba suures osas välja vahe-
tatud, tahame uuendada küt-
tesüsteeme ja ventilatsiooni. 
Algkooli ehitus pole aga sel 
aastal kindlasti võimalik," rää-
kis Võhmar.  

Käesoleval aastal võib sel-
guda, kuidas riik hakkab ra-
hastama riigigümnaasiume 
ja kas Jõhvi võiks tulla üks 
neist. Gümnaasiumireformi-
ga seoses on räägitud vajadu-

sest eraldada algkooli- ja põ-
hikooliosa gümnaasiumist.  

Võhmari sõnul avanevad 
uued võimalused 2013. aas-
tal, mil käivituvad järjekord-
sed Euroopa Liidu meetmed. 
"Meil on vahepealsel ajal või-
malus lobida ja koguda "ras-
va" omaosaluseks," ütles Võh-
mar. 

Kolmas võimalus ehitust 
alustada avaneks Võhma-
ri järgi, kui lähikonna oma-
valitsused leiaksid ühiselt, et 
maakonna keskne gümnaa-
sium tuleb Jõhvi. 

Omaaegne Jõhvi linna-
volikogu esimees ja Jõhvi 
gümnaasiumi direktor Vallo 
Reimaa meenutas, et 2005. 
aastal hakati gümnaasiumi 
juurde ühel ajal planeeri-
ma spordihoonet ja algkoo-
lihoonet. 

Kahe rajatise hind oli pak-
kumiste järgi peaaegu võrd-
ne, aga töösse läks spordihoo-
ne. Valmis algkoolihoone pro-

jekt, mille maksumus oli 1,5 
miljonit krooni. 

Reimaa sõnul tingivad va-
jaduse eraldi algkoolihoone 
järele algklasside mitte-eu-
roopalikud tingimused kor-
rushoones. 

Hariduslinnak  
"Projekti järgi tegutseb 

uues majas iga klassiaste sar-
naselt lasteaiale eraldi mikro-
keskkonnas. Samuti võimal-
dab uus algkoolihoone väl-
ja arendada normaalsemaid 
tingimusi gümnaasiumi jaoks, 
kus oleks vaja paari auditoo-
riumi ja pinda laboritele," rää-
kis Reimaa.   

Siiani tegutsevad abiklas-
sid lasteaias, ka need on pla-
neeritud algkoolimajja. 

Reimaa sõnul on uus hoo-
ne Jõhvi vallale hädavaja-
lik, kui tahetakse preten-
deerida kvaliteetse haridu-
se andmisele. Endise koo-
li- ja vallajuhi sõnul lahen-
daks uus algkoolihoone mi-
tu probleemi. 

"Nii ei peaks algklassieali-
sed lapsed õppima paigus väl-
jaspool Jõhvit, kus on algkoo-
lid paremates tingimustes. 
Samuti oleks Jõhvil rohkem 

alust kandideerida maakonna 
keskse gümnaasiumi asukoha-
le," ütles Reimaa.

Reimaa sõnul on Haridu-
se tänaval kõik eeldused ku-
juneda ehtsaks hariduslin-
nakuks: asuvad seal ju kuns-
tikool, spordikool, gümnaa-
sium, 2 lasteaeda, kontser-
dimaja ühes huvikeskuse ja 
muusikakooliga - pluss pla-
neeritav algkoolihoone ja 
jäähall. Reimaa meenutas, et 
omal ajal püüti samasse ra-
jooni meelitada ka TTÜ Viru-
maa kolledžit.

"Valmib uus viadukt ja sel-
lega koos läbimurre läbi endi-
se sõjaväeosa ala. Sinna tule-
vad bussipeatused ja suured 
parklad," on  Reimaa sõnul ha-
riduslinnak ka logistiliselt lä-
bi mõeldud.  

Algkooli hinnaks arvestati 
2007. aastal 70 miljonit kroo-
ni, arendaja oleks hoone raja-
nud ja vald oleks ehituse mak-
sumuse 30 aasta jooksul tasu-
nud. Samasugusel moel val-
mis näiteks Jõhvi kontser-
dimaja. Võhmari arvates on 
hoone ehituse maksumus 2-3 
aasta järel - pärast vahepeal-
set langust - taas samas suu-
rusjärgus.  

Plaani järgi on tulevane algkoolihoone ühekordne senise koolihoone pikendus.  MAKETT

HARIDUS: Uuest hoonest võidavad nii alg- kui põhikool ja gümnaasium  

Jõhvi pole uue algkoolihoone 
ideed matnud

Jõhvi gümnaasiumi kõrvale 2005. aastast 
planeeritud algkoolihoone ideest pole valla-
juht Tauno Võhmari sõnul loobutud - projektee-
ritud hoone ootab lihtsalt jõukamaid aegu.

ILJA SMIRNOV
smirnov@pohjarannik.ee

1. jaanuarist on tühistatud 
Narva linnavolikogu 27.09.1995 
määrus "Maksu sisseviimise 
kohta koerte pidamise eest 
Narva linnas". Selle dokumen-
di kohaselt olid neljajalgsete 
sõprade omanikud kohustatud 
maksma 5 krooni kuus kuni 45 
cm turjakõrguse ja 10 krooni 
kuus suurema koera eest.

Maksustamise alla läksid 
nii era- kui juriidilistele isiku-
tele kuuluvad murid. Erand 
tehti üksnes alla 3 kuu vanus-
tele kutsikatele ning kõigi-
le eramusektoris peetavatele 
koertele.

Aselinnapea Andrei Filippo-
vi sõnul oli säärane maks ak-
tuaalne 1990. aastate keskel, 
mil peaaegu kogu elamufondi 
teenindas linnaettevõte Nar-
va Elamuvaldus. Ettevõte ko-
gus raha küllalt efektiivselt. 
40% rahast jäi hooldusfirma-
le ja 60% läks kohaliku eelar-
ve tuludesse.

"Mul endalgi oli tollal koer 
ja mul on kõik meeles," meenu-
tas Andrei Filippov, kelle sõnul 
maksis Narva Elamuvaldus ko-
gutud maksurahast kojamees-
tele palka. "Nüüd on probleem 
minetanud aktuaalsuse, sest 
igal ühistul on oma kojamees 
ja ühistu otsustab ise, kuidas 
ja kellelt raha võtta."

Narva linnavaraameti di-
rektori kohusetäitja Tamara 
Luigas märkis, et maksulae-
kumised vähenesid iga aasta-
ga. Linna 2011. aasta eelarve 
projektis oli enne koeramak-
su tühistamist kavandatud sel-
le laekumisi vaid  35 000 kroo-
ni. Linnavaraametil oli kohus-
tus kulutada seda raha sihtots-
tarbeliselt ehk hulkuvate koer-
te püüdmise ja vältimatu vete-
rinaarabi eest tasumiseks.

"Nüüd on maks tühistatud, 
kuid nende teenuste osutami-
seks vajaliku raha oleme leid-
nud," kinnitas Luigas.

Narva linnavalitsuse rahan-
dusametist öeldi Põhjaranni-
kule, et 2010. aasta koeramaks 
laekub ühistutelt seniajani. 
Selle tasumiseks on antud ae-
ga märtsi lõpuni. Kui palju ra-
ha üldse kokku saadakse ja kui 
palju jääb võlgu üles, pole tea-
da, sest arvet linnas ei peeta.

Kohalike maksude seadus 
näeb ette võimaluse kohalikel 
omavalitsustel kehtestada loo-
mapidamismaksu, kuid ei tõsta 
esile koeri, nagu tehti Narvas. 
Teatavasti ei ole sellist mak-
su kehtestatud kusagil mu-
jal Eestis. Lubatud on järgmi-
sed kohalikud maksud: müü-
gimaks, paadimaks, reklaami-
maks, teede ja tänavate sul-
gemise maks, mootorsõiduki-
maks, loomapidamismaks, lõ-
bustusmaks, parkimistasu.

Narvalased vabastati 
koeramaksust

Inimese karvane sõber pakub nüüd narvalaste-
le varasemast veelgi rohkem rõõmu. Omavalitsus tü-
histas kohaliku koerapidamise maksu, tunnista-
des selle ebaaktuaalseks ja ebaefektiivseks.

Narvalastelt koerapidamise eest enam maksu ei nõuta.
MATTI KÄMÄRÄ



18. JAANUAR  2011
 

5KULTUUR

Rakvere 8, 
41532 Jõhvi , 

tel. 335 4444, 
info@pohjarannik.eeKultuur

Tantsuansambli Ra-
dost esinemist Prahas toi-
munud laste- ja noorte-
festivalil "Talvise Tšehhi-
maa viisid" saatis menu.

IRINA KIVISELG
irina@pohjarannik.ee 

"Kõhklesime peaaegu viimase 
päevani," ütles Kohtla-Järve 
kultuurikeskuse ansambli Ra-
dost juhendaja Jelena Kovtun. 
"Talv on väga lumerohke ja 2. 
jaanuar pole just kõige muga-
vam aeg teele asumiseks, tee-
kond on pikk. Kuid raha oli ju-
ba koos ja dokumendid vor-
mistatud, seega tuli ikkagi sõi-
ta. Kui olime bussis kohad sis-
se võtnud, tuli otsus: peab võit-
ma!" 

Muidugi oli see öeldud nal-
jaga pooleks, kuid võidusoo-
vita konkursile ei minda. Ol-
les esinenud enam kui küm-
nes Euroopa riigis ja pälvinud 
palju autasusid, teavad Rados-
ti liikmed hästi, et tulemused 
on alati ettearvamatud. Festi-
valist "Talvise Tšehhimaa vii-
sid" teadsid nad vaid niipalju, 
et festival toimub kolmandat 
korda ja et talvisesse Prahas-
se tuleb esinejaid mitmest rii-
gist. Seekord võtsid laval mõõ-
tu loomingulised kollektiivid 
Venemaalt, Ukrainast, Tšeh-
hist, Poolast ja Eestist. 

"Prahasse tulevad kokku 
eri žanrite esindajad - ande-
kad vokalistid ja tantsijad," 
rääkis tantsuseadja. "Žüriis-
se kuuluvad Tšehhi Vabariigi 
tuntud kultuuritegelased. Su-
vel käisime Tšehhis reisil. See 

maa võlus meid oma ilu ja rahu-
ga ning tookord tuligi mõte viia 
sinna ka tantsijad. Festivali kor-
raldajate ettepanek tuli sobival 
hetkel." 

Ansambli Radost leivanumb-
riks on estraaditantsud. Nad va-
lisid esitamiseks välja oma lem-
mikkompositsioonid, millest 
osa on repertuaaris püsinud ju-
ba kaks hooaega ja on ka teistel 
konkurssidel tuleproovi läbinud. 
Enamikus olid siiski uued numb-
rid, ehkki neid on juba Eestis 
näidatud ja need on tunnustust-
ki pälvinud. 

Selgus, et valik läks täppi, 
sest kõik kolm Kohtla-Järve 
tantsurühma pälvisid Prahas 
autasud. Keskmise vanusegru-
pi esitatud "Piraadid" ja "Aafri-
ka" põhjustasid publikus ja ena-
mikus žüriiliikmetes vaimustust 
ning teenisid peaauhinna. 

Noorimatele anti hõbeme-
dal tantsude "Ämblikupojad" ja 
"Nõialapsed" eest ning vanema 
vanuserühma tantsijad tulid au-
hinnalisele kolmandale kohale 
oma "Mõõgatantsuga". Koreo-
graafi sõnul valmistas kolmas 
koht nooremate edu taustal mõ-
ningase pettumuse, kuid kur-
vastus ei kestnud kaua. "Me ole-
me isetegevuslased, aga võistle-
ma pidime peaaegu kutselistega 
- balletikooli õpilastega. Nii et 
oleme ikka väga tublid," tuletas 
Jelena Kovtun meelde. 

Radosti kollektiiv veetis Pra-
has neli päeva, neist kaks olid 
konkursipäevad, kusjuures esi-
nemised toimusid kesklinnas 
kontserdisaaliks muudetud en-
dise raamatukogu ruumes. Va-
bal ajal nauditi talvise Praha ilu 
ja käidi ekskursioonil Karlovy 
Varys.  

Ansambli Radost tants "Piraadid" tunnistati Prahas keskmise va-
nuserühma parimaks.

Radost vallutas Praha 
festivali žürii südamed

Vanema rühma "Mõõgatants" pälvis kolmanda koha. 2 x ARHIIV

ILJA SMIRNOV
smirnov@pohjarannik.ee

Ansambli direktor Grigori 
Malõškin andis kontserdile 
hindeks tubli nelja, võttes 
arvesse, et kõik ei läinud 
plaanipäraselt.

"Näiteks jäi nägemata 
KVNi telemängu võistkon-
na Uralskije Pelmeni video-
tervitus. Tervitus võeti küll 
videosse, kuid see ei jõud-
nud kohale," selgitas korral-
daja. 

Kuid need on tema sõ-
nul vaid pisiasjad ning pun-
gil täis saalis võeti peaae-
gu kogu kolmetunnine kava 
vastu hõisates.

"Vägev nagu alati!" oli 
rahul ka Peterburi bänd 
Skvortsõ Stepanova, kelle 
energiline ja kärarikas et-
teaste mõjus kultuurima-
ja mahedas kontserdisaa-
lis pisut võõrastavalt. Sel-
legipoolest osutusid just 
kuldnokad (vene k "skvort-
sõ"- tõlk.) õhtu üheks ereda-
maks täheks.

AveNue juht Vladimir 
Tšerdakov ütles, et talle jäi 
kontserdist kaksipidine mul-
je. "Praegu tean, mida olek-
sin teinud teisiti."

"Kui tahad midagi hästi 
teha, siis tee kõik ise! See 
seadus kehtib igasuguses 
äris ja igas organisatsioo-
nis." Tšerdakov on mõne-
võrra pettunud kavanda-
tud stsenaariumi sugene-
nud ebakohtade ja ebakõla-
de tõttu.

Kõige negatiivsemana ni-

KONTSERT: Peaproov aastapäeva tähistamisele Tallinnas ja Peterburis

Publik võttis AveNue vastu 
hõisates

metas muusik saalis alanud 
ja fuajees jätkunud kaklust - 

lava ees karelnud läksid tülli 
nendega, kes palusid publikut 
mitte häirida.

"Tervikuna aga läks posi-
tiivselt. Seekordne kontsert 
tundub nüüd peaproovina 
AveNue aastapäeva tähista-
misele kevadel Tallinnas ja 
sügisel Peterburis. 

Suvel kingime narvakate-
le - loodetavasti kindluses - 
suure kontserdi, millele pa-
neme pealkirjaks "Meil täitus 

15,5"," lubas Tšerdakov nae-
ratades.

Nii või teisiti võib muusiku 
sõnadest järeldada, et ansam-
bel on alustamas uut loomin-
gulist perioodi.

"Meid on ära tüüdanud su-
permarketites mängimine - 
aitab jamast!" teatas Tšerda-
kov. "Ansambel peab normaa-
lselt töötama. Olen tulvil jõu-
du ja valmis mägesid paigast 
nihutama!"

Laupäeval AveNue 15. tegevusaastale pü-
hendatud kontserdil tuli lavale kümneid küla-
lisesinejaid. Narva linnapea Mihhail Stalnuh-
hin kinkis artistidele liitrise viinapudeli.

Vladimir Tšerdakov: "Olen tul-
vil jõudu ja valmis mägesid 
paigast nihutama!"

Ansambli AveNue sünnipäevakontsert kogus täissaali publikut. 4 x ILJA SMIRNOV

Fännide lava ees hüplemine pahandas neid, kes tahtsid rahu-
likult kontserti nautida.

Narva linnavolikogu esimees Mihhail Stalnuhhin ja liige Alek-
sandr Jefimov tõid ansamblile kingituseks pudeli viina.
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LÜHIDALT

MAAKONNA PARIMAD ON 
SELGUNUD

VABAMAADLUS. Möödunud nä-
dalavahetusel toimusid Kohtla-
Järvel maakonna meistrivõistlu-
sed. Kindla võidu saavutasid ko-
haliku Kuldkaru atleedid. Ida-Viru 
meistriteks tulid Andrei Aleksejev 
(kuni 50 kg), Aleksei Baskakov 
(kuni 60 kg), Raimond Pruuns 
(kuni 66 kg), Vadim Badin (kuni 
74 kg) ja Jevgeni Soltruk (kuni 
84 kg). Veel kolmes kategoorias 
viisid peaauhinnad koju külalised 
Lääne-Virumaalt, Järvamaalt ja 
Viljandimaalt.  

Paralleelselt toimus Kohtla-Jär-
vel esimene seitsmest etapist 
vabariiklikus noortesarjas "Nub-
lust Nabiks" (1996. a ja hiljem 
sündinud). Esimesel etapil paist-
sid samuti silma kohalikud noo-
red maadlejad: Martin Põld, Jeg-
or Tkatšov, Nikita Tšehhonin ja 
Ksenia Skiller tulid oma kaaluka-
tegoorias võitjaiks; Artur Tšehho-
nin, Allan Allask, Rait Tiitus, Ar-
tur Teetlok tulid teiseks; Ruslan 
Belokurov, Albert Smirnov, Rudik 
Kogan, Erik Reinbok ja Jelizaveta 
Aleksejeva olid kolmandad.  

LÜHI VIRU SPUTNIK KASVATAB 
EDUMAAD

HOKI. Laupäeval Tallinnas toimu-
nud mängus alistas Kohtla-Järve 
Viru Sputniku meeskond pealin-
na TKK-GMP 7:5 (3:2, 1:0, 3:3). 

Kuue kohtumise järel ei ole Vi-
ru Sputnik kaotanud ühtegi män-
gu, meistrivõistluste lõpuni on 
meeskonnal jäänud veel kuus 
kohtumist. Pealinna mehed on 
võitnud ühe mängu kuuest, Tartu 
Kalev-Välk 2 (6). Kahel eeloleval 
nädalal võõrustavad kohtlajärve-
lased kodus Tartu ja Tallinna 
meeskondi.  

ALEKSEI FJODOROV
aleks@pohjarannik.ee

Laupäeval toimunud etapp, 
kus kõik suusatajad pidid lä-
bima 10 km distantsi uisusam-
mul, osutus mitmes mõttes ot-
sustavaks. M20 klassis saavu-
tasid topeltvõidu Ida-Viru 
sportlased: Avo Sambla juhtis 
23.39,1. minutist, edestades 
Aleksandr Maslennikovi 13 
sekundiga. 7. ja 8. kohal lõpe-
tasid Janari Rajas ja Tomas 
Kaurson, jäädes võitjast ma-
ha veidi alla minuti. 
Kümnendana tuli Juri Lukins-
ki. M16 klassis jäi Aleksandr 
Hlobõstinil pjedestaalist puu-
du vaid 11 sekundit. 

Selle jõuproovi peamiseks 
tulemuseks osutusid aga mitte 
kohad esikolmikus, vaid Ees-
ti koondises juunioride MMil, 
mille avastart antakse 26. jaa-
nuaril Otepääl. 

Kokkuvõttes pääses koon-
disesse neli Ida-Viru suusa-
tajat: Aleksandr Maslennikov, 
Avo Sambla, Janari Rajas ja 
Tomas Kaurson.

"Maslennikovi ja Sambla 
ettevalmistus käis minu silme 
all ning ma tunnen neid piisa-
valt hästi. Rajase ja Kaurso-
ni kohta võin öelda, et nende 

SUUSATAMINE: MMi starti pääses neli idavirulast

Noored tagasid endale koha koondises
Nädala pärast Otepääl algavatel murdmaa-

suusatamise MM-võistlustel startiva Eesti koon-
dise koosseisu otsustas noorte EM-võistlus-
te kolmas etapp. Täpselt pooled rahvuskoon-
dise kaheksast liikmest on idavirulased. 

ettevalmistust mõjutas posi-
tiivselt isadest treenerite teh-
tud töö. Pole küll varem kok-
ku lugenud, aga nüüd näen, et 
pooled koondise liikmetest on 
idavirulased. See on huvitav 
fakt," märkis noortekoondise 
treener Kalju Ojaste.

"Tänu maailmameistrivõist-
luste läbiviimisele võib Eesti 
tänavu välja panna rohkear-
vulise meeskonna. Seepärast 
on seal ka meie noored. Hu-
vitaval kombel on meie mehi 
koondises otepäälastest roh-
kem," lisas Sillamäe SK tree-
ner Aleksandr Gorodnitšev.

 "Kerge ei saa noormeestel 
olema, sest nagu ma varem 
mainisin, on nende ülesanne 
jõuda kolmekümne tugevama 
hulka, et kindlustada oma po-
sitsiooni koondises."

"Küsimusele koondislaste 
ees seisvate ülesannete kohta 
on raske vastata. Avameelselt 
kõneldes meil praegu pjedes-
taali ohustavaid erilisi andeid 
või tähehakatisi ei ole, mees-
kond on tasavägine. 

Sellegipoolest näen kolm-
ekümne tugevama hulka jõud-
mise võimalusi - need plaanid 
ei ole meeletud. Arvan, et see 
oleks vastuvõetav tulemus," 
lisas Ojaste. 

Juba seekord võtavad mõ-
ned noored koondislased osa 
täiskasvanute EMist, misjä-
rel sõidetakse Haanjasse, kus 
hakatakse valmistuma 26. jaa-
nuaril algavateks MM-võist-
lusteks. "Ees ootavad viima-
sed ettevalmistused, kuid 
märkimisväärset tulemuste 
paranemist ma ei usu," lisas 
noortekoondise treener. 

Jurlova valis laskesuusa-
tamise

Otepääl võistles ka Narva 
laskesuusataja Darja Jurlo-
va, edestades 5 km distantsil 
20 sekundiga koondislast Ka-
ti Tammjärve ja tagades en-
dale etapivõidu. Kuid see tu-
lemus ei viinud teda koondise 
ridadesse. 

"Olime varem kokku leppi-
nud, et prioriteediks jääb ik-
kagi laskesuusatamine. Mui-
dugi võinuks osa võtta ka MM-
võistluste avastardist Otepääl, 
kuid tähtajad suruvad peale: 
26. jaanuaril on start Otepääl, 
29. jaanuaril laskesuusatami-
se MM-võistlused Nove Mes-
tos Tšehhimaal. Otsustasime 
sportlast mitte üle koormata," 
märkis Jurlova treener Jev-
geni Všivtsev. 

Noorte MM-võistlustest Otepääl võtab osa neli Ida-Viru suu-
satajat, nende seas ka Aleksandr Maslennikov (esiplaanil) ja 
Janari Rajas. RENE KUNDLA/pildid.sportiv.ee 

ALEKSANDR 
GORODNITŠEV

Huvitaval kombel on meie 
mehi koondises otepäälas-
test rohkem.

Armsat
Ester TAAVETIT

mälestavad ja avaldavad 
kaastunnet omastele

Saima, Ingrid, Hulda ja Helvi.

Andres, me langetame 
leinas pea,

kui saadad viimsele teekonnale 
oma isa

Juhan MÄNNARTI

OSMTH

Sügav kaastunne 
Udo Karlepile perega venna

ÜLO
kaotuse puhul.
Asta ja Peedu

TEENUS

Firma pakub teenust: kraana Iva-
novetš (tõstejõud 12 t), a/m MAN 
(kere pikkus 13 m, kandevõime 24 
t). Tel 337 1151, 337 1165 kella 
8-17.

VÕLAD - kohtuväline teenus. 
Mentalist. Tel 730 0818.

Firma 
puhastab katuseid lumest. 

Garantii. Tel 507 3682,
 e-post melikoehitus@hot.ee.

OÜ Katevara tõrjub jääpurikaid ja 
koristab lund nii viil- kui lameka-
tustelt. Tel 505 9212, info@kateva-
ra.ee.

Kanalisatsiooni- ja reovee ärave-
du. Kanalisatsioonikaevude pu-
hastamine. Mitmesugused makse-
võimalused. Tel 512 1495.

KAARDID ENNUSTAVAD.
Tel 900 1727.

24 h. Hind 17 kr 
(1,09 eurot)/minut.

Katused puhtaks! Puhastame 
Teie hoonete katused lumerasku-
sest ja jääst. Meie kojamees hoiab 
teed ja hoovi puhtana. Hinnad 
soodsad.Telli tel 5199 8097, www.
korstenpuhtaks.ee.

TÖÖ

PAKUN TÖÖD

Firma vajab kogemustega kalluri-
juhte (poolhaagis). Tel 5553 3357.

Vajame väga hea arvutikasutusos-
kusega kontoritöötajat. Kasuks tu-
levad inglise, saksa ja vene keele 
oskus. Viru Reisid, Keskväljak 9, 
Jõhvi. Tel 337 0594, 337 1216.

OST

Virumaa Mets OÜ OSTAB metsa-
kinnistuid, raieõigust ja metsa-
materjali. Metsa ettevalmistus ja 
äravedu. Tel 5384 5208. 

OÜ Rekkur Puit OSTAB metsama-
terjali, raieõigust ja kinnistuid. 
Küsi hinda! Tel 506 5285.

MÜÜK

Müüa soodsa hinnaga 
turba- ja saepurubriketti 

(hästi pakitud, 
ilma puru ja tolmuta). 

Veovõimalus. 
Info ja tellimine 

tel 501 0792, 334 0555.

Kasutatud pehme mööbel (nahk, 
veluur) Soomest. Suur valik! Alla-
hindlus! Kauplus Purul Altserva 36. 
Tel 5664 8577.

Lõhutud küttepuud (segapuu, 
lepp). Mõõdud tellija soovil. Tel 
5663 1360, 5647 4388.

Kuivad kütteklotsid. Turbabrikett 
alusel. Koos veoga. Tel 506 8501.

Kaevurõngad, -
kaaned, vundamendiplokid, 

betoon, 
tsemendisegud. 

Transport. Tel 510 1430.

KOOLITUS

Lastemassaaži koolitus 7.-
10.02.2011. a Narvas. Info ja regist-
reerimine tel 5340 3331,www.
razoone.ee.

RENT

Anda üürile 2toaline korter (49 m², 
2. korrus) Järve linnaosas. Seikle-
jatel mitte pakkuda. Tel 5383 
1313.

KINNISVARA

MÜÜK

Väga heas korras 2toaline korter 
Jõhvis Vahe t. Hind 13 500 eurot. 
Tel 5663 4876.

EHITUS

MÜÜK

Kvaliteetseid 
voodrilaudu ja põrandalaudu

 nii sisse kui välja. 
Veovõimalus. 

Hinnad soodsad! 
Tel 503 1859.

ARVUTID

Odavalt, kvaliteetselt - 
kõik tööd 

arvutiprogrammidega 
(puhastamine, viiruste eemalda-

mine ja jne). 
Tel 5628 5866.

Ostan söödavilja kokkuleppehin-
naga. Tasumine kiiresti. Info tel 
5664 3112.

OÜ Hansamets OSTAB kasvavat 
metsa, metsakinnistuid ja metsa-
materjali. Metsa ülestöötamine ja 
vedu. Metsaistutamine ja treiler-
veod. www.hansamets.ee, tel 506 
0777.

Lumekoristus traktoriga (25 eu-
rot/tund+km) Jõhvis ja Kohtla-Jär-
vel. Tel 5332 2774.
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29 RATSIONALISEERIMIS-
ETTEPANEKUT

Möödunud aasta algul kuulu-
tas V. Kingissepa nim. kolhoo-
si juhatus välja majandisisese 
ratsionaliseerimisvõistluse. 
Eesmärgiks oli ratsionaliseeri-
mistegevust hoogustada, sest 
mitmeid aastaid oli laekunud 
ainult üksikuid ettepanekuid.

Hiljuti tehti võistlusest kokku-
võtteid. Kõigil oli rõõm tõdeda, 
et aastaga laekus 23 autorilt 
29 ettepanekut, kusjuures 
peaaegu pooled ettepanekud 
valmisid mitme autori ühistöö-
na.

Arvukamalt tuli ettepanekuid 
põllutööriistade ja piimafarmi-
seadmete täiustamiseks, sa-
muti töö kergendamiseks siga-
las, katlamajas, kuivatites, ro-
hujahuveskis, ladudes, sae-
veskis ja remonditöökojas. Ju-
ba esimesel aastal võimaldas 
ettepanekute rakendamine 
saada 3200 rubla ökonoo-
miat. (1976) 

MÄETAGUSE MÕISAHOTELL 
SAI NIMEKS MEINTACK

Eile avati Mäetaguse mõisa-
kompleksi renoveeritud tõlla-
kuuris hotell koos restorani, 
baari, sauna ja puhkeruumi 
ning massaažikabineti ja juuk-
surisalongiga. 

Mõisahotelli nimi leiti sel-
leks korraldatud konkursi tule-
musena. Ristiemaks osutus 
kohalik poetess Virve Osila, 
kes pakkus välja Meintacki 
kui tuletise Mäetaguse esma-
sest kohanimest Taani hinda-
misraamatus.

Veidi enam kui aasta tagasi 
nurgakivi saanud hotelli ehitus 
kergendas valla rahakotti 15,4 
miljoni krooni võrra, sisustami-
ne võttis veel 2,1 miljonit kroo-
ni. 

Hotellis on 47 majutuskohta, 
restoranis 60 kohta ja baaris 
veel 20 kohta. (2006)

AJA LEHT

Kui jutt käib autodest, arvuti-
test, jalgratastest ja tulirelva-
dest, on kiindumuslik suhe 
omaniku ja asja vahel, kus lei-
dub ka kirge ja intiimsust, täit-
sa võimalik.

Arizona ja Texase ülikoolide 
teadlased külastasid viit autos-
õud Arizona osariigis ning te-
gid põhjalikud intervjuud au-
toentusiastidega, tirib Journal 
of Consumer Research katet 
uuringult, mis näitab elutuid 
esemeid ebatavalisest vaate-
nurgast.

Selgus, et intervjueeritud 
autosõbrad kaldusid kasuta-
ma oma autodest rääkides hel-
litusnimesid (nagu kasutatakse 
lemmikloomade puhul) auto-
mudelite pärisnimede asemel.

Uurijatele näis, et mõned 
intervjueeritavatest kasuta-
sid kiindumust oma autodes-
se, et asendada ja heastada va-
lu ning pettumust oma armu-
elus.

"Asjade omamine võib vä-
hendada sotsiaalse isoleeritu-
se ja üksinduse negatiivseid 
tagajärgi ning võib soodusta-
da tarbijal heaolu teket," kir-
jutavad uurijad oma töö kok-
kuvõttes.

Samuti leiavad uurijad, et 
heaolu asjade omamise kaudu 
on parem variant kui uimasti-
te kuritarvitamine, kuritege-
vus ja antidepressantide ka-
sutamisest tulenevad kõrval-
mõjud.

Uurijad leidsid küsitletute 
vastustest ka märke kirest, in-
tiimsusest ja pühendumisest.

"Tarbijad tundsid kirge või 
järeleandmatut tõukejõudu olla 
koos oma armastatud omandiga. 
Sageli väljendus see oma autode 
paitamises ja silmitsemises ning 
vahel ka lisaseadmete ostmise 
otsustes, mis põhinesid justkui 
armastusel "esimesest silmapil-
gust"," seisab uuringus.

Tarbijad edendavad ka oma 
suhet armastatud asjadega aja 
jooksul, investeerides aega ja 
raha asjade paremaks tegemis-
se ning detailide tundmaõppi-
misse.

Relvadesse kiindunud tarbija-
te juures avastasid uurijad aga, 
et nemad kulutasid oma relva-
de aksessuaaridele ja ilustuste-
le kuus korda rohkem raha kui 
need relvaomanikud, kes ei väl-
jendanud intervjuudes oma rel-
vade suhtes kirge, intiimsust 
ega pühendumust.

Need avastused on tähendus-
likud nendele tootjatele, kes pa-
kuvad igasugu aksessuaare ja 
muid juba pärast ostu soorita-
mist tarbitavaid teenuseid, na-
gu puhastamine, ilustamine ja 
parandamine.

"Asjadesse väga kiindunud 
inimestele peaks olema aga sel-
le uuringu tulemused väheülla-
tavad, sest seda, kui palju ae-
ga ja raha kulutavad asjades-
se kiindunud oma omandi eest 
hoolitsemisele, peaksid nad ise 
juba teadma," võtavad oma uu-
ringu kokku John L. Lastovic-
ka Arizona riiklikust ülikoo-
list ja Nancy J. Sirianni Texa-
se kristlikust ülikoolist. (Pos-
timees.ee)

Nüüdisajal on vähe neid, kes 
töölt vaba päeva võtaksid, ise-
gi kui neil on gripp, palavik 
või põsekoopapõletik. Majan-
duslanguse ja koondamiskar-
tuse tõttu tulevad töötajad 
enamasti kontorisse, kui nad 
just surmasuus pole.

Inimene, kes haigusest hoo-
limata tööle läheb, võib end 
küll kangelaslikult tunda, kuid 
kahjustab tegelikult ettevõtet, 
kuna pisikupilves kolleegide 
sekka ilmumine seab ohtu tei-
sed, kirjutas Health.com.

"Alati peab kaaluma ris-
ke ja tulu," ütles New Islan-
di Bethpage´i haigla tegev-
juht Aaron E. Glatt. New Yor-
gis praktiseeriv doktor Glatt 
soovitas endalt küsida, mida 
head tööle minek annab. Kui 
kontorisse minemine pole hä-
davajalik ning tead, et sa ei 
suuda produktiivne olla, siis 
jää koju.

Doktor Glatti sõnul peak-
sid inimesed, kes köhivad ja 
aevastavad - õhu kaudu edasi 
kanduvad haiguse sümptomid 
-, igal juhul koju jääma nagu 
ka kõik lahtise haavaga isikud 
või need, kes ei suuda isikliku 
hügieeni eest hoolitseda. "Me 
peame teadma, et ei hoolitse 
vaid enda, vaid ka teiste ter-
vise eest," rõhutas ta.

Kui sa ka nakkav ei ole, 
peaksid siiski kaaluma koju jää-
mist, kui pidevad peavalud või 
tugev palavikualandaja on sind 
uimaseks teinud. Kui sümpto-
mid mõjutavad sinu tulemusi 
- näiteks hõlmab töö autojuhti-
mist, masinatega töötamist või 
nõudlike klientidega jagelemist 
-, on parem kodus püsida.

Kuidas koju jäämisest 
teatada?

Ära tunne süümepiinu, kui 
otsustad koju jääda. Kui oled 
halvas seisus, siis teed nii en-

dale, ülemusele kui kolleegi-
dele tööpäeva vahelejätmise-
ga teene. Pealegi pole sa kõi-
ki pakutud haiguspäevi arva-
tavasti välja võtnudki.

Kui muretsed, et ülemus 
või kaastöötajad võivad ar-
vata, et teeskled, tee järgne-
vat::

* räägi ülemuse või juhen-
dajaga telefonitsi - ära saa-
da e-kirja - võimalikult vara-
kult, 

* kindlasti palu ebamuga-
vuste pärast vabandust,

* hoia kõne lühikese ja si-
sukana - ülemusel pole vaja 
kõiki üksikasju teada,

* ära kasuta teeseldud kö-
hatusi ega räägi tualetipo-
ti kohal kummardades - pole 
vaja üle pakkuda. 

Mida rohkem puudud es-
maspäeviti ja reedeti, seda 
kahtlasem tundub. 

Teesklejad
Ükskõik kui kohusetund-

lik ka oled, valmistu ülemuse 
mõningaseks (normaalseks) 
skeptilisuseks. Ta on ilmselt 
kuulnud kõiki võimalikke va-
bandusi. CareerBuilder.com´i 
6800 töötajaga läbi viidud uu-
ringust selgus, et kolmandik 
neist on võtnud vaba päeva, 
kui tegelikult oldi terved.

Uuringu järgi kasutatak-
se samu viletsaid vabandusi: 
"Annetasin liiga palju verd"; 
"ennustaja soovitas koju jää-
da"; "soodapurk kukkus külm-
kapilt alla ja vigastas var-
vast".

Vaba päeva võtmist põh-
jendas 30 protsenti uuringus 
osalenutest puhkuse vajami-
sega, 22 protsenti tahtis väl-
ja magada, 14 protsendil oli 
vaja isiklike asjadega tege-
leda ning 9 protsenti soovis 
koosolekust pääseda või hili-
nenud projekti jaoks lisaaega 
võita. Lõviosa neist - 34 prot-
senti - ei tahtnud lihtsalt ko-
hale minna.

Enamasti ei küsi su ülemus 
arvatavasti üksikasjade koh-
ta. 3300 tööandjaga uuring 
näitas, et suurem osa neist 
ei küsinud, miks töötaja ko-
hal polnud. 31 protsendi sõnul 
kontrollisid nad aga töötajaid, 
kes haigusest teatasid.

Et vältida tööd ohustava 
valega vahele jäämist, oleks 
kõige targem haigusest tea-
tada vaid haigena. Kui sa hai-
ge pole, siis väldi vähemalt vi-
letsaid vabandusi. 

Kui sinu ennustaja soovi-
tab sul koju jääda, siis oleks 
parem seda teavet ülemuse-
ga mitte jagada. (Postimees.
ee)

Kuidas töökohta ohustamata 
haigena koju jääda?

Kui kontorisse minemine po-
le hädavajalik ning tead, et 
sa ei suuda produktiivne olla, 
siis jää koju.

Mõnede asjadega on 
armastussuhe võimalik

Ajendatuna rebaste järjest 
suurenevast tungist linnades-
se teevad TÜ teadlased 2011. 
aasta jooksul uurimuse "Puna-
rebased Eesti linnades ja nen-
dega seotud võimalike prob-
leemide kaardistamine". Kõi-
gil, kes on näinud linnas reba-
seid, palutakse sellest teada 
anda internetiaadressil http://
www.eformular.com/usaarma/
linnarebane1.html.

Uuringu eestvedaja, TÜ 
zooloogiaosakonna vanemtea-
duri Urmas Saarma sõnul on 
punarebaste arvukus nii Eestis 
kui ka mujal Euroopas märki-
misväärselt suurenenud eduka 
marutõvevastase vaktsineeri-
mise tõttu.

"Enne massilise vaktsinee-
rimise alustamist esines maru-
taudi kõige rohkem 2003. aas-
tal, kui tuvastati kokku 813 
juhtu, neist 315 moodustasid 
just rebased. 2005. aastal käi-
vitas veterinaar- ja toiduamet 
aga eduka vaktsineerimiskam-
paania, mille tulemusel on ma-

Teadlased hakkavad 
uurima linnarebaseid

rutaudi esinemissagedus lange-
nud õige madalale. 

Viimased marutaudis reba-
sed, kokku kolm, registreeriti 
2009. aasta suvekuudel Põlva- 
ja Võrumaal, Eesti-Vene mais-
maapiiri vahetus läheduses," üt-
les Saarma.

Urmas Saarma hinnangul po-
le rebased linnades uus nähtus: 
"Suurbritannias on neid regist-
reeritud juba 1930. aastatest. 
Šveitsis elab rebaseid enami-
kus suurlinnades, neid esineb 
ka Oslos, Århusis, Stuttgardis, 
kui tuua vaid mõned näited Eu-
roopast. 

Viimaste aastate jooksul on 
ka Eestis üha sagenenud juhud, 
kus rebast on nähtud toimeta-
mas mõnes pargis, koduõuel või 
tänaval." 

Uuring kestab terve aasta 
ning lõpptulemustest võib luge-
da ajakirjandusest ja TÜ zooloo-
giaosakonna kodulehelt. Vahe-
kokkuvõte küsitluse tulemus-
test tehakse 2011. aasta mai-
kuus. (TÜ)

See mees hoolib oma autost. SCANPIX 
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muidu linna reostama kippu-
sid. 

Sel aastal aga tabas korral-
dajaid esimest korda kuuse-
põud. "Kuuski toodi kohale vä-
he. Eks oma osa ole ka sellel, 

et tänavune lumerohke talv 
tekitas paljudel raskusi kuu-
se hankimisega. Oleme mõel-
nud, et järgmine kord laien-
dame ürituse piire ning võta-
me kasutusele ka õled ja muud 

looduslikud põlevmaterjalid, 
mis võimaldavad tuleskulptuu-
ride tegemisel ilmutada suu-
remat fantaasiat ja paindlik-
kust," ütles Jõhvi kultuurijuht 
Anne Uttendorf.  (PR)

Reedel talve poolitanud tali-
harjapäeval peeti Jõhvis küm-
nendat korda tuleskulptuuride 
festivali. Kümne aasta eest 
tehti selle üritusega algust, et 
ära põletada jõulukuused, mis 

Gerli Padar
Tanja Mihhailova

Birgit Õigemeel
Stephen Hansen (Norra)

Dave Benton
Tõnis Mägi

Esitlejad:

14. ja 15.01 Tartus, 21.01 Jõhvis ja 22.01 Tallinnas

Memory
m u u s i k a l i k o n t s e r t 2 0 1 1

THE BEST OF

Vanemuise Sümfooniaorkester ja bänd

Dirigent Tarmo Leinatamm

www.vanemuine.ee 
www.piletimaailm.com 

www.piletilevi.ee

LISAKONTSERT 15. jaanuaril kl 12

Vanemuise suures majas

Hooaja peasponsor

23. jaanuaril kell 14

vanade 
seltskonnatantsude 

pidu 
MINJOON.

Sissepääs tasuta.

Tuleskulptuuride ehitajaid tabas kuusepõud

Jõulukuuski sel aastal nappis ja Jõhvi kunstikool kasutas oma 
skulptuuri tegemiseks ka õlgi. See andis uusi kunstilisi võima-
lusi, mida otsustati tulevikus rakendada. 

Pidu kulmineerus ilutulestikuga.    
Taliharjapäeval saab talve selgroog murtud. Eks need, kelle igapäevakohustus on lund rookida, on sellest juba üsna tüdinud, ar-
vas Endla Lipp oma skulptuuri tehes. 3 x PEETER LILLEVÄLI


